
A kortárs építészet kihívásai-
ról beszélgettünk Bertók Sán-
dorral, a Zala Vármegyei Épí-
tészkamara elnökével és Agg
Ferenc alelnökkel. Az apropót a
közelmúltban megjelent „Zalai
építészek munkássága
2000–2023” címû kötet és an-
nak képanyagából rendezett ki-
állítás adta.

– pánczélPetra –

A könyv a 21. század elsõ két
évtizedének lenyomata, hiszen
bemutatja a zalai építészek fõbb
munkáit és az építészet törekvé-
seit. Mint az a kötetbemutatón is
és a Keresztury VMK-ban rende-
zett kiállításon is elhangzott, a kép
vegyes.

– Hogyan lehet jellemezni a
posztmodern utáni kort? Van
már szavunk, amivel kifejezhe-
tõ, leírható?

Agg Ferenc: Konkrét kifejezés
nincs rá. Ami elmondható, az a
párhuzamosság, vagyis hogy sok-
féle stílus van jelen egymás mel-
lett. Persze ez annyira nem újdon-
ság, a 20. század elején is egy-
más mellett élt az art deco, a mo-
dern építészet (vagy Bauhaus) és
az úgynevezett birodalmi építé-
szet. Ma sem feltétlenül élesek a
határok, vannak mûfaji átfedések.
Ezt mutatja a könyv és a kiállítás
is.

Bertók Sándor: Azt látom,
hogy nem konkrét stílusok vannak,
hanem a tervezõk egyéni kreativi-
tása, alkotói szabadsága érvénye-
sül. Ez a könyvbõl is kiderül. Egy
jó építész persze szimbiózisban
van a megrendelõvel, de feladata
az is, hogy bizonyos kérdésekben
meggyõzze az építtetõt. Ebben a
viszonyrendszerben is fontos a bi-
zalom. Azt gondolom, hogy a stí-
lus, vagy mûfaji besorolás mel-
lett/helyett lényegesebb az épített

és természetes környezet viszo-
nya. Ez az új építési törvényben is
hangsúlyos elem. Ennek kell az
egyetlen rendezõelvnek lennie.

– Egy-egy új épület és a meg-
lévõ környezet gyakran válik üt-
közési ponttá a közvélemény
számára. Különösen igaz ez ak-
kor, ha egy historizáló közegbe

egy kortárs épület kerül. Meny-
nyire nehéz, vagy könnyû meg-
találni az egyensúlyt?

A. F.: Az illeszkedés valóban
fontos, és ez egy nagyon finom
egyensúlyt jelent régi és új között.
Bizonyos esetekben azonban
mindez eredményezhet egy kon-
zervatív hozzáállást is, amikor

hosszú ideig semmi új nem törté-
nik. Azt hiszem, hogy néha át kell
szakítani a mennyezetet, hogy a
világban új dolgok jöjjenek létre.
Szerintem Zalaegerszeg alapve-
tõen mindig egy konzervatív város
volt. A 2. világháború elõtt például
egyetlen modern stílusú épület
sem épült, csak a háborút köve-

tõen a pontház épülete hozta el a
változást. Ezt követõen már a
szocreál jött. Visszatérve a kér-
désre, az egyensúly nehéz, de le-
het egy régebbi épület mellé olyan
házat építeni, ami illeszkedik és
mégis mai, kortárs.

B. S.: El kellene fogadnia a
közvéleménynek, hogy ma nem
100 évvel ezelõtti épületeket épí-
tünk, hanem maiakat. Így egy száz-
éves épület mellé nyilván nem
ugyanolyant fog tervezni egy épí-
tész. Autókat sem olyant gyártunk,
mint száz éve. Változtak a szerke-
zetek, az anyagok, a technológia,
sõt maga az életmód és a lehetõ-
ségek is, amivel egy építész dol-
gozik. Nem az az illeszkedés, ha a

régi mellé készül egy másolat.
Vannak persze kritériumok, így a
korábbi ház beépítési vonalához,
magassághoz igazodni kell.

A. F.: És bizonyos esetekben
az anyaghasználathoz is. Bár ezt
települése válogatja. Külföldön,
tõlünk nyugatra például a falvak-
ban azonos anyagokkal fedik az
épületeket, a tetõzet anyaghasz-
nálata egységes képet mutat, a
település egységben jelenik meg
a tájban.

– A kötetbemutatón és a
kiállításmegnyitón is elhang-
zott, hogy az építészet olyan,
mint a foci, mindenki azt hiszi,
hogy ért hozzá. 

(Folytatás az 5. oldalon.)

XXXII. évfolyam, 27. szám LOKÁLPATRIÓTA HETILAP 2024. szeptember 3.

A helyi érték

RÉGI ÉS ÚJ EGYENSÚLYA, POLGÁRI JÓ ÍZLÉS, KLÍMAVÁLTOZÁS
BESZÉLGETÉS AZ ÉPÍTÉSZET AKTUÁLIS KÉRDÉSEIRÕL ÉS A JÖVÕ KIHÍVÁSAIRÓL

– B. K.  –

Dávid, aki kutyaiskolát vezet,
egyik barátjával együtt kezde-

ményezte és valósítja meg im-
már harmadik éve ezt a progra-
mot. 

(Folytatás a 4. oldalon.)

ELINDULT A NEVEZÉS
Harmadik alkalommal kerül sor az Alsóerdõn kutyás terepfu-

tás/terepgyaloglás versenyre. A program lényege nem elsõsorban
a versenyzés, hanem a sportos kutya-gazdi közös program és a
kutyás közösség erõsítése, de azért lesz, aki kisebb ajándékban is
részesül majd az emléklap mellett. A szervezõvel, Paksa Dáviddal
beszélgettünk az október 12-re tervezett sportos rendezvényrõl.



Aki ezekben a városokban sze-
retne ingatlant vásárolni, annak
592–724 ezer forint közötti átlagos
négyzetméterárra kell készülnie.
Az ingatlanszerzésre fordított
összeg átlaga 38,9–47,5 millió fo-
rint között alakul az említett három
városban.

A KSH legfrissebb adatai sze-
rint a népesség 38 százaléka a ke-
leti országrészben, míg 33 száza-
lékuk a fõvárosban, illetve Pest

vármegyében lakik, és az ország
teljes lakosságának mindössze 30
százaléka él a Dunántúlon. Az itt
elhelyezkedõ 9 vármegye székhe-
lyei közül a legnépesebb Pécs,
amely 139 ezer fõnek ad otthont.
A tágasabb teret és természetkö-
zeli környezetet biztosító nagyobb
városok agglomerációs területei-
nek népszerûsége  a járványidõ-
szakban tapasztaltaknál ugyan
mérsékeltebb, de továbbra kiemel-
ten keresettek az otthont teremtõ
családok körében. Ezért csökken
a vármegyeszékhelyek népessé-
ge.

Az árak tekintetében Gyõr az
idei évben is az élre került. A tava-

lyi értékesítési adatokhoz képest
47 százalékkal emelkedett  az egy
négyzetméterért fizetett átlagos ár.
A Balaton közeli Veszprém került a
második helyre, itt a tavalyi ada-
tokhoz képest 15 százalékkal, 676
ezer forintra nõtt az átlag (Gyõr-
ben ez 724 ezer forint négyzetmé-
terár). 

Lakosságszámban a veszpré-
mihez közelítõ Zalaegerszeg ke-
rült a nyugat-magyarországi TOP
3 dobogójának legalsó fokára. A
tavalyihoz képest 18 százalékos
emelkedést követõen, 592 ezer fo-
rintos átlagos négyzetméteráron
lehetett ingatlant vásárolni, ami 66
négyzetméteres élettér esetében
átlagosan 38,9 millió forintos ki-
adást jelentett az itt letelepedõ ve-
võk számára. A lakások iránt volt a
legjelentõsebb az érdeklõdés (74
százalék), és 90 százalékos   volt
a téglalakások népszerûsége.

Valamennyi vármegyeszék-
helyre jellemzõ, hogy csökkent az
állandó lakosok száma. 

A pályázók közül a közgyûlés
Nyikosné Jandrasovics Ildikót ne-
vezte ki  a Közgyûjteményi és Köz-
mûvelõdési Gazdasági Ellátó

Szervezet (KKGESZ) vezetõjévé.
A képviselõk elfogadták a 2024–
2038 közötti idõszakra vonatkozó
15 éves Gördülõ Fejlesztési Terv
módosítását, melynek alapján
2024-ben az ivóvízágazatban 718
millió forint, a szennyvízágazatban
pedig 839 millió forint értékû köz-
mûfejlesztés valósul meg. A testü-
let határozott a város fõjegyzõje ál-
tal egy köztisztasági ügyben hozott
közigazgatási bírság ellen benyúj-
tott fellebbezésrõl és elutasította
azt,  helyben hagyva a fõjegyzõ
eredeti döntését. 

A 2019–2024. között dolgozó kép-
viselõ-testület szeptember 12-én

tartja az utolsó ülését. Ekkor elkö-
szönnek azoktól a képviselõktõl,
akik már nem lesznek tagjai a
2024–2029 közötti képviselõ-tes-
tületnek. Így megköszönik a mun-
káját dr. Kocsis Gyulának, Benke
Richárdnak és Keresztes Csabá-
nak.

Az új, június 9-én megválasztott
testület október 11-én, pénteken 10
órakor tartja ünnepélyes alakuló
ülését, ekkor tesz esküt a polgár-
mester és a 17 önkormányzati kép-
viselõ. Köztük három új: Csötörtök
Judit, Békési Tamás és Major Zsolt.
Megválasztják az alpolgármestere-
ket, a polgármesteri javaslat szerint
Bali Zoltánt, Gecse Pétert és dr.
Vadvári Tibort. Majd szavaznak a
bizottsági tagokról is, ezzel kezdetét
veszi a 2024–2029 közötti ciklus. 

Immár tizedik alkalommal hívta
kerékpártúrára a vármegyei és vá-
rosi vezetõket, médiumok képvise-
lõit, színházigazgatót Vigh László
országgyûlési képviselõ, hogy kö-
zösen informálódjanak a legújabb
fejlesztésekrõl, folyamatban lévõ
beruházásokról.

A kerékpártúra kiindulópontja a
legkorszerûbb lánctalpas és kere-
kes jármûvek fejlesztésével és
gyártásával foglalkozó zalaeger-
szegi Rheinmetall gyárnál volt. Az
indulás elõtt rövid programismerte-
tõt tartott Vigh László, amibõl kide-
rült, az északi ipari parkból a bel-
városon keresztül kerekezve a Gé-
barti-tó volt a célállomása a prog-
ramnak. A délután folyamán a ke-
rékpáros csapathoz csatlakozott a
fõispán, Zalaegerszeg polgár-
mestere és a kórházigazgató is. 

A közös kerékpáros bejárás jó

alkalmat adott a kötetlen beszélge-
tésre, a jövõt érintõ elképzelések,
tervek megvitatására – fogalmazott
az országgyûlési képviselõ. 
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2 Közélet

ONLINE KRESZ-TANFOLYAM
Nem kell tanfolyamra járnod, otthon tanulhatsz!

RUGALMAS ÜGYINTÉZÉS!

BÁRMIKOR KEZDHETSZ, AZ ELÕREHALADÁS TÕLED FÜGG!

IFJÚSÁGI ÉS CSOPORT KEDVEZMÉNYEK IS VÁRNAK!

ELMÉLETI TANFOLYAMI DÍJ VISSZAIGÉNYELHETÕ!
JELENTKEZÉS, REGISZTRÁCIÓ: www.ganzautosiskola.hu

E-MAIL: info@ganzautosiskola.hu • TELEFON: 06-30/373-0818

ONLINE KRESZ-TANFOLYAM

KERÉKPÁROS BEJÁRÁS
KÖTETLEN BESZÉLGETÉSSEL

A képen: Vigh László országgyûlési képviselõ, dr. Vereckei Csaba.
r. dandártábornok, a Zala Vármegyei Rendõr-fõkapitányság vezetõje,
Ladányi Ibolya, a Pannon Egyetem Zalaegerszegi Egyetemi
Központjának megbízott fõigazgató-helyettese, Takács Ottó
tûzoltó ezredes, a Zala Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság
igazgatója, Horváth Attila, a Zalai Hírlap fõszerkesztõje, Besenczi
Árpád, a Hevesi Sándor Színház igazgatója és felesége,

Nelli, Frauenhoffer Márta, a ZEG TV ügyvezetõje.

A kiváltás másik célja az üze-
meltethetõség, üzembiztonság nö-
velése volt, azaz a nyomott
szennyvízhálózat teljes körû kivál-
tásának eredményeként a re-
konstrukciót követõen mindenhol
csak gravitációs hálózat lett. A
több mint ötvenéves ivóvízrend-
szert is felülvizsgálták a Toldi utcá-
ban. A mûszaki állapot nem volt
megfelelõ, többször elõfordult csõ-
törés, ezért a csõvezeték kicseré-
lése szükségessé vált. A beruhá-
zás során az utat helyreállították,
szegélyezték és leaszfaltozták. A
forrást a Kovács Károly Városépí-
tõ Program biztosította, a kivitele-

zõi munkálatokat a Zalavíz Zrt. vé-
gezte.

A helyszíni sajtótájékoztatón a
településrész két önkormányzati
képviselõje, Herkliné Ebedli
Gyöngyi és dr. Káldi Dávid arról
beszélt, hogy a településrészen
élõk nagyon örültek a megszépült
környezetnek, ezért egy vidám ut-
cabált is szerveztek. Jó érzés lát-
ni részükrõl a bizalmat – hangsú-
lyozták a képviselõk. Balaicz Zol-
tán polgármester is a helyi közös-
ségek erejének a fontosságát
emelte ki és az összetartozás él-
ményét, amely meglátszott az ut-
cabálon is. 

KÖZMÛCSERÉK
A BOCSKAI ÉS A TOLDI UTCÁKBAN
Negyven- illetve ötvenéves szennyvíz- és ivóvízhálózat felújítá-

sára került sor a Bocskai és a Toldi utcákban. A folyamatosan ér-
kezõ lakossági panaszok valamint a meglévõ AC anyagú szenny-
vízcsatorna és a tisztítóaknák rossz állapota miatt szükséges volt
a szennyvízcsatorna-hálózat kiváltása a területen. 

NYÁRI ÜLÉST TARTOTTAK A VÁROSHÁZÁN
A KÖZGYÛLÉS SZEPTEMBER 12-ÉN TARTJA UTOLSÓ ÜLÉSÉT

Összesen három napirendi pontot tárgyaltak meg a képviselõk
a nyár folyamán a városházán megtartott testületi ülésen. Mind-
háromban egyhangú döntés született. 

A nagy meleg ellenére tíz fõzõ-
csapat szorgoskodott, és készítet-
te el a lecsó valamilyen formáját a
kilátogató közönségnek. A szerve-
zõ településrészi önkormányzat és
a Keresztury VMK tíz kiló paprikát,
öt kiló paradicsomot és három kilo-
gramm hagymát biztosított a csa-
patoknak.

2016-ban volt az elsõ alkalom,
amikor a Keresztury VMK elõtti té-
ren rendeztünk lecsónapot, a Covid
alatt két év kimaradt, így most a he-
tedik alkalommal szerveztük meg a

programot. A fõzésre zömében a
Landorhegyen tevékenykedõ civil
szervezetek, a VMK-ban mûködõ
egyesületek, nyugdíjasklubok, va-
lamint a településrészen lévõ intéz-
mények csapatai neveztek – tájé-
koztatott Preisinger Éva közmûve-
lõdési szakember, a program fõ-
szervezõje.

A kondérokban kolbásszal,
szalonnával, tarhonyával és egyéb
extra hozzávalókkal, különleges
fûszerekkel készültek a lecsós
ételek.

A Jótékonysági lecsónap
résztvevõit Makovecz Tamás ön-
kormányzati képviselõ köszöntöt-
te, majd a színpadon egymást
váltották az Értéket Tisztán Egye-
sület Bajnóca, Bibrics és Vadóca
gyermektáncegyüttesei, a Motion
Dance TSE, és végül az Andalgó
együttes adott koncertet, amel-

lyel zárult a program. Kísérõprog-
ramként kézmûves-foglalkozá-
sokkal, arcfestéssel, népi fajáté-
kokkal és légvárral készültek a
szervezõk.

A jótékonysági fõzésbõl és a
felajánlásokból összesen 250 ezer
forint gyûlt össze a Landorhegyi
Gyermekotthon javára.

TÍZ FÕZÕCSAPATTAL
JÓTÉKONYSÁGI LECSÓNAPOT TARTOTTAK LANDORHEGYEN

A Landorhegyi-iskola hátsó udvarán immár hetedik alkalommal
rendezték meg a Jótékonysági lecsónapot. Az idén a Landorhe-
gyi Gyermekotthon javára gyûjtöttek a fõzéssel a csapatok, ösz-
szesen 250 ezer forintot.

A LEGDRÁGÁBB VÁRMEGYESZÉKHELYEK
GYÕR, VESZPRÉM ÉS ZALAEGERSZEG A LISTA ÉLÉN

Állandó lakosaik száma kivétel nélkül csökkent, otthonterem-
tés céljából mégis népszerû célpontnak tekinthetõk a dunántúli
vármegyeszékhelyek. Országosan az adásvételek 15  százaléka
zárult ezeken a településeken. A Duna House adatai szerint a há-
rom legdrágább város Gyõr, Veszprém és Zalaegerszeg. Zalaegerszeg,

Landorhegyi társasház
földszintjén

12 négyzetméteres
helyiség

vállalkozás vagy tárolás
céljára kiadó. 

ÉRDEKLÕDNI: 
a 92/315-215 vagy 30/628-7701

telefonszámon.



3Aktuális

A Kertvárosi Közösségi Tér
idei évi rendezvényeinek bevé-
telét – 420 ezer forintot – a zala-
egerszegi Liszt Ferenc Általá-
nos Iskola „Gyermekeinkért, a
jövõnkért” alapítványa kapta.

A városházán tartott sajtótájé-
koztatón Balaicz Zoltán polgár-
mester kiemelte a térség önkor-
mányzati képviselõjének, Gal-
bavy Zoltánnak a szerepét és
kezdeményezését, hogy a kertvá-
rosi mozi újuljon meg és a Liszt-
iskolához tartozó terület váljon
közösségi térré. A polgármester
örömét fejezte ki, hogy az ado-
mány a mûvészeti tevékenységé-
rõl ismert iskolai kórushoz kerül,
melynek mintegy nyolcvan tagja
van már. 

Ekkora felajánlás még nem jött
össze, mondta Galbavy Zoltán,
aki szólt a programok szervezé-
sérõl, személyes élményeirõl, a
filmek szeretetérõl. Mint fogalma-

zott, igény van a nyári kertmozira,
ami az idõseknek nosztalgia, a
fiatalabbaknak pedig igazi él-
mény, ezért a programok jövõre is
folytatódnak. Flaisz Gergõ, a Ke-
resztury VMK igazgatója jelezte,
az idei évben több kisebb rendez-
vényt is szerveztek, az összes
befolyt adomány pedig megha-
ladta az egymillió forintot. 

Winklerné Fehér Lívia, az ala-
pítvány elnöke és Csécs
Tamásné Németh Éva, az iskola

kórusának vezetõje köszönetet
mondtak mindenkinek, aki részt
vett a kertvárosi közösségi tér ki-
alakításában és a programok
szervezésében. A Zalaegerszegi
Tankerületi Központ részérõl Var-
ga István szakmai vezetõ szintén
köszönetét fejezte ki a sikeres
rendezvény lebonyolításáért,
megjegyezve, hogy az iskolákkal
jó a kapcsolatuk, és támogatják a
gyermekek érdekében szervezett
eseményeket. 

ADOMÁNYÁTADÁS A LISZT-ISKOLA ALAPÍTVÁNYÁNAK
420 EZER FORINT GYÛLT ÖSSZE A BECSÜLETKASSZÁBAN

– b. k. –

A kellemes, nem városi hangula-
tú környék ideális idõtöltés azoknak,
akik a természetben kapcsolódná-
nak ki inkább, nem a zajosabb he-
lyeken. Az Alsóerdõ, a Csácsi-hegy,
a Jánkahegy, a Parkerdõ, a
Gébárti-tó és a Zala folyó mellé e
téren talán új helyként jöhet szóba a
Malom-tó. A közelmúltban rendbe
tett zöld környezet alapban is fel-
üdülési lehetõséget nyújt, melyet
most szervezett piknikkel tettek
még élvezetesebbé. A kerékpárral
közlekedõknek már két éve itt halad
egy kiépített út megállóhellyel, de jó
pihenõhelyet találhatnak a vízparti
fák árnyékában is. A környéken la-
kók kérésére pedig a kedvelt „be-
szélgetõs hely” imidzsét erõsítõ kö-
zösségi alkalmak (remélhetõ) soro-
zata is kezdetét vette. 

– Egyre több fiatal család költö-
zik a környékre, és a lakóparkok-
ban, illetve a szomszédos utcában
élõk kérése volt ez a rendezvény –
mondta Németh Gábor település-
részi önkormányzati képviselõ. – A
városi önkormányzat támogatásá-
val a tó és környezetének megszé-
pítése nagyon fontos volt. A tó ki-
tisztítása, a zöldfelület karbantar-

tása ideális piknikezõhelyet terem-
tett. Szándékosan nem tettünk ide
padokat, inkább mindenki hozzon
egy plédet, ahogy számos ország-
ban már nagy divatja van ennek A
természetközelséget, mint értéket

szeretnénk megõrizni, és ugyan-
ilyen fontos a közösségteremtés,
erre is alkalom volt a mostani ren-
dezvény. A bográcsban finom pör-
költ fõtt, mellé dödöllét kínáltunk
az ideérkezõknek. Lehetett
íjászkodni, kipróbálni a póni-
lovaglást, horgászni, mely egyéb-

ként a fürdéssel együtt tilos a tó-
ban. A lakosság a környezetszépí-
tésbõl kivette a részét, szeretnénk,
ha az aktivitásuk megmaradna.
Valamint lokálpatrióta szemléletû-
ként õrizni kívánjuk az egykori tó
és környékének hangulatát. 

A helyszíni programok között
volt többek között a Göcsej Kutya
Klub bemutatója, valamint a Hor-
gászegyesületek Zala Megyei

Szövetsége készséges szakem-
berei segítségével a vízi élõhe-
lyekkel és a hazai halfajokkal kap-
csolatos ismereteket lehetett gya-
rapítani.

Az ízletes késõ ebéd/vacsora
az önkormányzat vendégszerete-
tének köszönhetõ.  

BESZÉLGETÕS HELY LESZ
MALOM-TAVI PIKNIK – IDEÁLIS IDÕTÖLTÉS VOLT

A megszépült környezetû kaszaházi Malom-tó partjára várták
piknikre a környéken lakókat és az érdeklõdõket augusztus 24-én.
A város bármely területérõl érkezõket szívesen látták és vendég-
ségbe invitálták.

A kiváló hosszútávúszó közös-
ségi oldalán számolt be a Manhat-
tan-sziget körüli úszásról, melyet 8
óra 2 perc alatt teljesített. Egy

ausztrál versenyzõ után 10–15
perccel vághatott neki az embert
próbáló távnak. 

A víz meleg volt, a  startot kö-
vetõen próbáltam megtalálni azt a
ritmust, sebességet, amit érzésre
tudok a végéig tartani. Már az el-
sõ tempók után éreztem, hogy jól
forog a kezem, és éreztem az erõt
a húzásaimban. Az elõzetes
itinerhez képest már jóval hama-
rabb sikerült befognom az auszt-
rál versenyzõt. Mivel erõsnek
éreztem magam, nem akartam
egy picit mellette tempózni, így
ahogy befogtam, mentem is to-
vább. 

A második órában voltunk, ami-
kor jelezték a csapatomnak, hogy

egy nagy teherhajó érkezik, és mi-
vel a folyó egy szûkebb szakaszán
voltunk, ezért teljesen le kellett hú-
zódni a sziklákhoz. Végül megállí-

tottak minket, amikor mellettünk
vonult el a hajó. Szerencsére ez
nem zökkentett ki az addigi ritmus-
ból, és nagyon gyorsan beálltam
az addigi sebességre. 

Jól fogytak a hidak a fejem fe-
lett, és semmi negatív információ
sem jött a szervezetemtõl. Az
itiner szerinti támpontokhoz ké-
pest folyamatosan nõtt a különb-
ség a javamra. A Columbia Egye-
tem jelénél tudtam, hogy percek
múlva becsatlakozom a Hudson
folyóba.  Amikor a 6. órában terve-
zett frissítést is megkaptam, már
mögöttem volt az utolsó híd is. A
George Washington híd után már
csak a célba vezetõ szakasz volt
hátra. 

A folyó felsõ szakaszán gyor-
san tudtam haladni, mert nem volt
semmi zavaró tényezõ. Közeledve
a Central Park magasságába, je-
lezték felénk, hogy egy óceánjáró
hajó fog kifutni, és ezért lassítani
kell, vagy át kell vágni a Hudson
folyón a Jersey oldalra. Nem akar-
tam várni, ezért megindultunk a fo-
lyó túlfelére

Menet közben jelzett a parti õr-
ség, hogy õk nem komfortosak ez-
zel az iránnyal, és inkább menjek
vissza az eredeti útvonalon és las-
sítsak. Mivel folyamatosan köze-
ledtem a folyó sodrásával az óce-
ánjáró felé, ezért végül beirányítot-
tak a szomszédos dokkba, ahol
nincs áramlat és ott várakozzak,
körözzek, amíg a hajó biztonságos
távolságban nem lesz tõlünk. Sok
idõt veszítettem. 

Amikor folytathattam az eredeti
útvonalon az úszást, elvesztettem
a ritmust, és kissé le is mereved-
tem. Ettõl a szakasztól viszont na-
gyon intenzív komp- és hajóforga-
lom volt, ami nagyon csapkodóvá
alakítja a folyó felszínét. Az utolsó
6–7 km emiatt nagyon nehéz volt.
Végül az utolsó pár száz méter lett
könnyebb, amikor a célhoz kellett
úsznom – számolt be Mányoki At-
tila az úszásról. 

Zárásként elmondta: a legfon-
tosabb célját elérte, és becsülettel
megcsinálta a világ második leg-
öregebb versenyét, mely 1915 óta
megy. Mányoki Attila ezzel az
úszással a Triple Crown-sorozat
teljesítését is kipipálhatja, amely
az  úszósport legrégebbi, három
ikonikus helyszínét foglalja magá-
ban. 

Gratulálunk!

MÁNYOKI ATTILA KÖRBEÚSZTA A MANHATTAN-SZIGETET
EZZEL A TRIPLE CROWN SOROZATOT IS TELJESÍTETTE
Újabb nehéz kihívást teljesített Mányoki Attila hosszútávúszó,

aki a közelmúltban ugrott vízbe az Egyesült Államokban a New
York úszómaratonon, a Twenty (20) Bridges versenyen, melynek
távja közel 50 km.

Megkezdõdött a zalaegersze-
gi Városgazdálkodási Kft.
Gasparich úti irodaépületének
felújítása. A fejlesztés a Kovács
Károly Városépítõ Program ke-
retében valósul meg. Az átala-
kítás részleteirõl sajtóbejáráson
számoltak be a közelmúltban.

– pet –

A VG Kft. központi irodaháza
egy százéves épületben mûködik.
A Gasparich utcában található in-
gatlan az 1920-as években épült
(akkor még városszéli) családi
háznak, nagy kerttel, szõlõbirtok-
kal. Az 1950-es években került ta-
nácsi tulajdonba, majd funkciója
megváltozott. A szocializmus idõ-
szakában kisebb-nagyobb beavat-
kozásokat végeztek az épületen –
mondta elöljáróban Balaicz Zoltán
polgármester.

A ház víz- és hõszigetelés nél-
küli falazattal rendelkezik, tetõ-
szerkezete teljes felújításra szorul
csakúgy, mint a nyílászárók és a
pince. Elhangzott: az irodaépület
rekonstrukciója tulajdonképpen

már a projekt harmadik üteme, hi-
szen az elõzõ években a telken lé-
võ Zala-Müllex Kft. épületeit mo-
dernizálták.

Bali Zoltán alpolgármester hoz-
zátette: hosszú elõkészítést igé-
nyelt a százéves irodaépület felújí-
tási terveinek elkészítése. Kérdés
volt, hogy egy teljesen új épület
jöjjön létre, vagy megtartsák a ház
fõbb – és ma is használható –
szerkezeti elemeit. Végül az utób-

bi mellett döntöttek, és az épület
eredeti formáját is igyekeznek
megõrizni.

A tetõteret és a pincét beépítik,
emellett egy elõtérként szolgáló
teraszt is kialakítanak. A földszinti
rész megmarad iroda- és közössé-
gi térnek, a tetõtérbe szintén iro-
dák kerülnek. Az épület bejáratát
pedig áthelyezik. A beruházás so-
rán a közmûvek is megújulnak –
hangzott el. Az átalakítás terveit
az Alfaterv-2000 Kft. készítette el,
a kivitelezõ pedig a BMT Mérnöki
Zrt.

A VG Kft. ügyvezetõje, Horváth
István elmondta: örül, hogy meg-
újul a régi irodaházuk. Kisebb fel-
újításokat õk is végeztek az elmúlt
években, de ekkora fejlesztésre
nem volt forrásuk. A mostani re-
konstrukcióval 570 négyzetméter
hasznos területet nyernek. A cég-
nél 18-an dolgoznak, a felújítás
idejére a Kvártélyházban alakítot-
tak ki ideiglenes irodát.

A megszépült épületet várha-
tóan 2025 elsõ felében adják át a
dolgozóknak.

Fotó: Seres Péter

MEGSZÉPÜL A VG KFT. IRODAHÁZA
SZÁZÉVES ÉPÜLETET ÚJÍTANAK FEL A GASPARICH ÚTON



– pP –

Aszakemberek szerint szemlélet-
váltásra lenne szükség mind a váro-
si köztereket, mind a magánterülete-
ket illetõen. Óvári Miklós táj- és
élõvilágvédelmi szakértõt arról kér-
deztük, hogy vajon miért szeretünk
még mindig ennyire füvet nyírni, pon-
tosan mi is a probléma a kaszálással
és mit kellene tennünk helyette?

– Az, hogy a legmelegebb hóna-
pokban is hetente, kéthetente ber-
regnek a fûnyírók városszerte, egy
rossz beidegzõdés következménye.

Az emberek fejében egy idealizált
kép él a szép gyeprõl, pázsitról; ne-
vezhetjük golfpálya-szemléletnek.
Felvirágzása a rendszerváltozás
utáni idõszakra tehetõ, amikor ren-
geteg film, reklám és katalógus su-
gallta azt, hogy a rövidre nyírt gyep
a szép. De az esztétikán túl van egy
szintén rosszul értelmezett jóléti
szimbóluma is – fogalmazott.

A szakember érdeklõdésünkre
elmondta, hogy elõdeink még telje-

sen más technikával és leginkább
mezõgazdasági céllal kaszáltak. A
kaszálék pedig az állatok etetését,
almozását szolgálta. Egy városi kör-
nyezetben már nem errõl szól a tör-
ténet. A jelenlegi extrém hõségeket
figyelembe véve, egy nyár alatt ma-
ximum kétszer, háromszor szabad-
na füvet nyírni.

– Aki eddig esetleg klímaszkepti-
kus volt, az idei nyár talán meggyõzi
arról, hogy komoly a helyzet. Persze
régen is voltak forró nyarak, ám az
nem volt jellemzõ, hogy két hóna-
pon át szinte tartósan 35 Celsius-fok

fölött legyen a hõmérséklet, és ne
essen esõ. Az elõrejelzések szerint
ez csak fokozódik a következõ
években. Sok szakember úgy látja,
hogy az idei nyárra úgy fogunk
visszaemlékezni, mint egyfajta bé-
keidõre, ami még elviselhetõ volt.
Kaszálni – különösen a népszerû
kézi fûnyírókkal – ilyen körülmények
között azért nem jó, mert egy egy-
szerû méréssel le lehet ellenõrizni,
hogy hol van hûvösebb: a térdig érõ

fû alján, vagy a tövig vágott gyep te-
rületén. A magasabb fû esetében
20, a vágott gyepnél 30 Celsius-fok
körül van a hõmérséklet. Ráadásul
a hõséget a városokban lévõ beton
és térkõ csak fokozza. Tehát sokat
segítünk – és hõmérsékleteket
csökkenthetünk – azzal, ha maga-
sabbra hagyjuk a füvet. Arról nem is
beszélve, hogy a lenyírt, kiégett fû
már esztétikusnak sem nevezhetõ.

Óvári Miklós szerint az is problé-
ma, hogy a 20–30 éve tartó folya-
matos „fûnyírózással” uniformizáltuk
a gyepeket, vagyis eltûnt a fajgaz-
dagság. A gyepek biodiverzitása le-
csökkent, minõségük silány, szinte
csak olyan növények alkotják, me-
lyek bárhol megélnek. Mindez ked-
vez a parlagfû terjedésének is, ami
egy inváziós növény. Jó minõségû,
zárt gyepbe nem tudna beilleszked-
ni, az állandóan bolygatott gyep és
terület viszont segíti az elszaporodá-
sát. Ez egy ördögi kört eredményez:
egyre többet nyírjuk a füvet, hogy ne
legyen allergén, de a sok kaszálás
pont a parlagfû elterjedéséhez ve-
zet.

– A megoldás az lenne, ha a
gyepeket feljavítanánk, változato-
sabbá tennénk mind a városi kör-
nyezetben, mind a saját területein-
ken. Hazánkban is honos, nem
egynyári, sokáig zöldellõ növénye-
ket célszerû telepíteni. Ilyenek pél-
dául a pillangósvirágúak, vagy a
fészkesvirágúak. A kaszálások
számát pedig drasztikusan le kell
csökkenteni. Ez a méheknek, a ro-
varvilágnak is kedvezõ lenne.

A tájvédelmi szakértõ hozzátet-
te: külföldön már évek óta mûködik
az a gyakorlat, hogy meghagyják a
füvet, gyepet és csak azokon a ré-
szeken kaszálnak, ahol például a
gyerekek játszanak, vagy az embe-
rek közlekednek. Ez egy jó irány.
Persze a legjobb az lenne, ha a tel-
jes tájhasználatot vissza lehetne ál-
lítani, de ez városi környezetben
nyilván nem kivitelezhetõ. A gyep
feljavítása, a kevesebb fûnyírás vi-
szont sokat javíthat a helyzeten. Az
biztos, hogy mind a városi és me-
gyei döntéshozók, valamint a lakos-
ság részérõl szemléletváltásra van
szükség.

A torinói halotti lepel hiteles,
magyar mûvészi másolatát mu-
tatták be, és ezzel kapcsolatos
elõadásra került sor a
Mindszentyneumban.

– b. k. –

Tamási József címzetes apát,
nyugalmazott plébános tartott elõ-
adást az eredeti és a fent nevezett
lepelrõl. Az elõbbi az olaszországi
Torinó, Keresztelõ Szent János-
székesegyházban található, és
csak alkalmanként lehet megtekin-
teni. Az utóbbit pedig az apát köz-
benjárására Dinnyés László keresz-
tény mûvész készítette el. Az or-
szág elsõ hiteles másolata egy évi
munkával készült. Elõzménye, hogy
miután Tamási József Tiszaföldvár
plébánosa lett (1983–2012), a helyi
felújításra szoruló templomban Jé-
zus freskóját az eredeti lepelen lát-
ható arckép alapján mintázta meg
Dinnyés László. Innét jött az ötlet az
egész lepel reprodukciójára és az
ezzel kapcsolatos ismeretterjesz-
tésre. A plébános azóta több mint
300 alkalommal beszélt már e té-
máról a világ számos pontján, Zala-
egerszegen közel 10 évvel ezelõtt. 

A telt ház elõtt zajló programban
szó volt a lepel valódiságáról, azaz
valóban Jézus halotti leple volt-e vi-
tákról, illetve az anyag korának
meghatározása körüli nehézségek-
rõl. A lepel történelmi útját nagyon
vázlatosan érintette az elõadó,
részletesebben beszélt azonban a
Franciaországban történt tûzeset
(1532) miatti károsodásról, az ezál-
tal hagyott nyomokról, illetve az 500
ével ezelõtti javításról, mely megza-

varhatja a kormeghatározást. Szólt
a feltámadáskor történt feltehetõ su-
gárzásról, mely lenyomatot hagyott
az anyagon. A leplen talált vér cso-
portba sorolását (AB, forrás: Katoli-
kus hitvédelem és megújulás),
azonban nem tartotta fontos infor-
mációnak az elõadó, ahogy a bibliai
feltámadástörténetbõl (János evan-
géliuma) is kihagyhatónak gondolja
Mária Magdolna szerepét. 

A több mint 4 méter hosszú lepel
a fejrésznél visszahajtva alkalmas a
halott betakarására. Történetéhez
tartozik, hogy 1997-ben túlélt egy
tûzesetet Torinóban is, ahol egyéb-
ként 1578 óta õrzik, innét az elneve-
zése is. Sokáig nem övezete külö-

nösebb érdeklõdés, csak miután
1898-ban lefotózták és megjelent
egy negatív kép. A férfialak mellett
vérfoltok, víznyomok és a nevezett
égési sérülések és azok javításai
láthatók az anyagon. A torinói szé-
kesegyház egyik oldalkápolnájából
csak ritka alkalmakkor teszik köz-
szemlére, utoljára 2015-ben láthatta
a több millió érdeklõdõ (elõtte 1978-
ban, 1998-ban, 2000-ben és 2010-
ben volt látható). A jelen programot
szervezõ Családkapocs Keresztény
Kulturális Egyesület képviselõje
szintén látta az eredeti leplet, mint
mondta, több kilométeres várakozó
sorral haladva, 30 másodpercig le-
hetett szemlélni azt. 

4 Krónika

(Folytatás az 1. oldalról.)
Szeretne hagyományt teremte-

ni és fontosnak tartja, hogy Zala-
egerszeg ismertségét növelje a
három különbözõ hosszúságú tá-
vot felvonultató eseménnyel. 

– 3,5, 6.8 és 14,5 kilométer
hosszú pályát lehet választani fut-
va vagy sétálva, bármilyen fajtájú
kutyával. Kikötés a szabályok be-
tartása és a rendezvényt biztosí-

tók utasításainak elfogadása. A
helyszínen a kutyák oltását és
általános egészségügyi állapotát
állatorvos fogja ellenõrizni. Aki
menhelyrõl hoz ki kutyát a sport-
eseményre, annak a részvétel in-
gyenes. 

– Korábban is ugyanez volt a
helyszín?

– Igen, ez jól bevált, vannak
visszatérõ résztvevõk, még Auszt-
riából is jött nevezés, de az ország
több pontjáról is jelentkeztek már.
Ritkaságnak számít egy ilyenfajta

esemény. Mivel közel 100 ember
részvételére számítunk, természe-
tesen mindenféle hatósági enge-
déllyel rendelkezünk, az úton átke-
lés biztosítva lesz, ahogy az eset-
leges orvosi ellátás is. Az erdé-
szek engedélyével és tudtával zaj-
lik majd szalaggal kijelölt útvona-
lon a verseny, teljesen biztonsá-
gos körülmények között. A termé-
szetben való közös mozgás pedig
nagy élmény minden résztvevõ-
nek. Inkább ez utóbbin van a
hangsúly, a végén pedig úgyis jó
kis beszélgetéssel zárul majd, hi-
szen olyan emberek jönnek itt ösz-
sze, akik szeretik a kutyákat és a
természetet egyaránt – mondja
Dávid.

– Azt is szeretnénk megmutat-
ni, hogy a kutyások, akár ilyen tö-
megesen is tudnak társadalmilag
elfogadhatóan viselkedni. Hatal-
mas ereje van a megítélésnek.
Magyarországon kétmillió kutya
van, ez nagyon nagy szám. És
mint minden társadalmi csoportot,
ezt is éri bírálat, megbélyegzés.
Szeretnénk, ha látnák, hogy a ku-
tya nemcsak az, amelyik ugat
egész nap a szomszéd lakásban,
vagy támad a kerítés közelében,
vagy, aki után a gazda nem takarít
fel. Nem szeretheti mindenki a ku-
tyát, de azt meg lehet tanulni,
hogy békésen elmenjünk egymás
mellett sétálva az utcán, tudjuk to-
lerálni a másikat. Ha már urbani-
záljuk a kutyákat, akkor neveljük is
meg annyira, hogy a társadalom
többi tagjának is elfogadható le-
gyen a jelenléte – teszi hozzá. 

– Mire tanítsuk meg legin-
kább ehhez a kutyákat?

– A kutyaiskolák elsõsorban a

gazdiknak szólnak, és azt is tudni
kell, hogy 80 százalékban azok
jönnek el, akiknek valamilyen
problémájuk van a saját kutyájuk-
kal. Például a nehezen visszatart-
hatóság fõleg a nagyobb testû ku-
tyáknál baj, a folyton ugatás meg
elõször cuki, aztán egyre zava-
róbb. Minden kutya esetében meg
kell találni azt a módot, amire õ
leginkább reagál, lehetõleg úgy,
hogy a nevelési módszer 95 szá-
zalékban jutalmazó legyen. Az,
hogy milyen viselkedést várunk el,
az attól függ, hogy milyen célra
van mellettünk a kutya. A szolgála-
ti kutyáktól nem elvárás, hogy min-
denkivel barátkozzanak, a mentõ-
kutyának minden körülmények kö-
zött menni kell, és vannak még
egyéb munkakutyák, akiknél a fel-
adatellátás a legfontosabb. Az
ebek többsége azonban családi
kutya, amelyeknél a szocializált-
ság a legfõbb elvárás. 

– Ennek a mércéje is lesz ez a
verseny?

– Túl sokat nem lesznek egy-
más közelében a kutyák, mert
egyéni a tempó, de a nevezés és a
megnyitó ideje alatt mindenkép-
pen.

– A kutyáknak miért jó ez a
verseny?

– A gazdival közös programok
mindig jó érzést okoznak mind a
kutyának, mind a gazdának. Eze-
ken keresztül közelebb kerülnek
egymáshoz. Kapcsolatépítõ prog-
ram kutya és gazda és reméljük
kutyatartó és kutyatartó között, va-
lamint kutyás és nem kutyás kö-
zött is. 

(Jelentkezni a zalachallenge@
freemail.hu címen lehet). 

ELINDULT A NEVEZÉS
ZALA FOREST CHALLENGE KUTYÁS „CSAPATÉPÍTÕ” TEREPFUTÁS AZ ALSÓERDÕN

A Zalaegerszegi Járásbíróság
nyomozási bírája 2024. augusztus
29. napján 30 napra elrendelte a
gyanúsítottak letartóztatását a bi-
zonyítás megnehezítésének vagy
meghiúsításának, valamint a bûn-
ismétlés lehetõségének megaka-
dályozása érdekében.

A gyanúsítottak és védõik fel-
lebbeztek, így a végzés nem jog-
erõs – adta hírül dr. Bartalné dr.
Mentes Judit, a Zalaegerszegi
Törvényszék sajtószóvivõje.

Mint ismert, a Zala Vármegyei
Rendõrség augusztus 28-án
Facebook-oldalán, valamint a
police.hu oldalon is beszámolt ar-
ról, hogy kollégáik Zalaegersze-

gen egy újabb dílerhálózatot szá-
moltak fel, melynek egyik központi
helyszíne egy presszó volt a vá-
rosban. A 42 éves gyanúsított a
munkahelye raktárát, konyháját és
hûtõjét használta a drog tárolására
és értékesítésére.

A szépen összehangolt akció
során ütöttek rajta a feltételezett
elkövetõkön a zalai rendõrök. A
kutatások során több kilogramm
növényi törmeléket, droggyanús
port és tablettákat, valamint a por-
ciózáshoz és árusításhoz szüksé-
ges eszközöket találtak és foglal-
tak le. Mind az öt férfit õrizetbe
vették, és kezdeményezték letar-
tóztatásukat.

Kábítószer-kereskedelem bûntette miatt indítványozta a Zala-
egerszegi Járási Ügyészség egy zalaegerszegi presszóban évek
óta drogot árusító férfinek, valamint a neki kábítószert beszállító
hálózat négy tagjának letartóztatását.

DÍLERHÁLÓZATOT SZÁMOLTAK FEL

A TORINÓI LEPEL MÁSOLATÁRÓL
ELÕADÁS A MINDSZENTYNEUMBAN

KÁNIKULÁBAN NE NYÍRJUK A FÜVET
AZ INDOKOLATLAN KASZÁLÁS MIATT ELTÛNT A FAJGAZDAGSÁG

Lényegesen többször nyírunk füvet, mint kellene, miközben a
szomszédos országokban már rég nem ez a „trend”. A nyári ká-
nikula idején ugyanis kifejezetten káros a rendszeres fûnyírás.

Óvári Miklós

Paksa Dávid és kutyája, Rózi.

ZÖLD ÚTVESZTÕ
Ismét szakavatott nyomozók

segítségét kéri a Tourinform-iroda.
Virágnyelven szólva is furmányos
eset történt a belváros szívében,
melynek megoldásához térképpel a
kezetekben, titkos nyomokat követve
kell megfejtenetek a virágos-virágzó
város legújabb talányát! 

Csatlakozzatok a Tourinform-iroda
nyomozós kalandjátékához a Vadpör-
költ- és Borfesztivál idején! Gyûjtsétek
össze barátaitokat, családtagjaitokat és
nyomozzatok Zalaegerszeg utcáin! Ne
hagyjátok ki ezt a szórakoztató kalandot! 

Az ingyenes városfelfedezõ kaland-
játékot egyénileg is lehet játszani, ám
2–6 fõs csapatokban még izgalmasabb
a nyomozás. A kalandfüzeteket keres-
sétek a Tourinform-iroda nyitvatartási
idejében, mely a fesztivál idején is várja
az érdeklõdõket.
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(Folytatás az 1. oldalról.)
– Van a szakmának, vagy az

építészkamarának felelõssége
abban, hogy a laikus közönség
tájékozottabb legyen? Lehet se-
gíteni a közvéleményt egy-egy
épület értelmezésében, a terve-
zési folyamat megértésében?

B. S.: Alapvetõ feladat lenne,
csak pont ez az, amire kevés az
idõ, meg a motiváció a szakma ré-
szérõl. Valamiféle hidat kellene épí-
tenünk a szakma és a közvéle-
mény között, hogy szakértõként,
ám közérthetõen tudjunk mesélni
egy-egy épület létrejöttérõl, a terve-
zõ gondolatairól. Már csak azért is,
mert az építész sem mindig találko-
zik a „köz” véleményével. Honnan
kellene nekünk azt megismerni? A
visszacsatolás nem mindig jut el
hozzánk.

A. F.: Szerintem a sajtó is hibás
abban, hogy nincs összeköttetés a
szakma és a közönség között. El-
készül egy épület, különösen, ha
az középület, a politikusok felavat-
ják. Az építész neve nem hangzik
el, még az avatáson sem. Az épü-
letrõl, mint alkotásról nem esik szó.
A tervezõt nem kérdezik meg, hogy
mit szeretett volna megfogalmazni,
és kritika sem jelenik meg a sajtó-
ban – legyen az elmarasztaló, vagy

elismerõ. Ezek nekem hiányoznak
a nyilvánosságból. Egy kiállításról,
színi elõadásról, irodalmi mûrõl je-
lenik meg cikk, egy új épületrõl,
mint alkotásról nagyon ritkán.

– Jogos az észrevétel. Viszont
az újságírók számára meg sok-
szor az építészek tûnnek rejtõz-
ködõnek, néha azt is nehéz ki-
nyomozni ki a tervezõ. Pedig a
sajtó szerintem nyitott ezekre a
témákra…

A. F.: Persze, bennünk is van hi-
ba. Sokszor az építész szakmán
belül sem mûködik jól a kommuni-
káció, nemhogy kifelé. Szóval min-
denképpen nyitni kell. Rajtunk is
múlik, hogy amit tervezünk, alko-
tunk, arról utána közérthetõen be-
szélni is tudjunk.

B.S.: Most van egy olyan kor-
mányzati törekvés, hogy a mûvé-

szetek szintjére hozza fel az építé-
szetet, és legyen nagyobb nyilvá-
nossága a szakmának. Hogy ez
eddig nem így volt, az a mi felelõs-
ségünk is.

– Ha már a kormányzati törek-
vések szóba kerültek: a „polgári
jó ízlés”, mint követendõ elv,
mennyire csapódott le a szakmá-
ra. Érzõdik már a hatása? És an-
nak, hogy az új törvény szellemi-
sége a hazai szecessziót és or-

ganikus építészetet tarja köve-
tendõnek?

A. F.: Egyelõre ezekbõl nem
éreztem semmit a hétköznapi mun-
ka folyamán. Nem is teljesen vilá-
gos, hogy a polgári jó ízlés fogal-
mát hogyan lehet jogszabályi kere-
tek közé beemelni.

B. S.: Maximálisan elismerem
Makovecz Imre munkásságát és az
organikus építészetet, de azt nem
tartom jó ötletnek, hogy egy-egy ki-
ragadott stílus mentén uniformizál-
juk a hazai építészetet. Annak per-
sze örülök, hogy végre van külön
minisztérium, hogy próbálják emel-
ni a nívót és kicsit társadalmasítani,
láthatóvá tenni a szakmát. A polgá-
ri jó ízlés fogalma, viszont tényleg
megfoghatatlan, ráadásul az ízlés
folyamatosan változik. Attól, hogy
megfelelünk a jogszabályoknak,
biztos, hogy jó lesz maga az épü-
let? Majd meglátjuk, hogy a gyakor-
latban hogyan mûködik az új sza-
bályozás.

– A könyv kapcsán az is szó-
ba került, hogy régi épületek tûn-
nek el, alakulnak át, és sokszor
nem kezeljük õket értékükön. Mi
lesz például a két világháború
közötti, vagy az 1945 után épült
épületek sorsa? Utóbbi ráadásul
elég nehéz örökségnek tûnik,
sok ellentmondásos kérdéssel.

A. F.: Ami a szocialista korszak
örökségét illeti, szerintem ki kellene
bizonyos szempontok mentén vá-
lasztani, hogy mit tartunk ma érték-
nek, és célszerû lenne azt megõriz-
ni. A korszak elsõ szakaszából, a
„szocreál” korszakból Zalaegersze-
gen ilyen lehet például a MOL iro-
daháza, a moziépület és annak elõ-
csarnoka, vagy akár az Éva pres-
szó és az egykori csecsemõotthon.
A ruhagyár a hiedelmekkel ellentét-
ben nem szocreál. Sokkal inkább a
skandináv ipari építészetet jó pél-
dája. A fõépület új építészeti kiala-
kítása, felújítása szerintem jó irány.
Az eltûnõ értékekkel kapcsolatban
többek között a két világháború kö-
zötti idõszak polgári lakóházaira

gondoltam a megnyitón. Kosztolá-
nyi útcai villasor, a Jókai utca és
környéke... Ezek homlokzati archi-
tektúrája folyamatosan átalakul,
megsemmisül.

– A homlokzati rekonstrukciók,
energetikai felújítások miatt?

A. F.: Igen. Való igaz, nehéz la-
vírozni, hogy a hõszigetelés is jó és
hatékony legyen, és az épület ere-
deti gondolata se sérüljön.

B. S.: Az energetikai korszerûsí-
tés óhatatlanul módosít valamit a
régi épületeken. Hogy az ablakcse-
rékkel, modern hõszigetelésekkel
ne tûnjenek el a homlokzati érté-
kek, együttgondolkodásra van
szükség a tulajdonosokkal, lakók-
kal. Sok régi épület – legyen az
középület, társasház vagy polgári
lakóház – karaktere veszett el pél-
dául az újraszínezéssel és a fõ
homlokzatai elemek eltávolításá-
val. A színnek az épület tömegével
harmóniában kell lennie. Nem
mindennek áll jól a szürke/fehér. A

kérdés a védett és mûemléki épüle-
tek esetében fokozottabb szakmai
figyelmet igényelne.

– Zárásként egy jövõ felé irá-
nyuló, de nagyon is jelen idejû

kérdés: mit kezd az építészet a
klímaváltozással?

A. F.: Még rengeteg a nyitott
kérdés, többek között azért is, mert
szerintem nem tisztán építészeti
dologról van szó. A közterületek
megfelelõ kezelése (zöldfelületek
és parkolók aránya, beépítések,
autóforgalom egy adott városon
belül stb.) nem választható el az
építészettõl. Ezeket biztos, hogy a
jövõben komplexen kell kezelni.

B. S.: Nagy kihívások elõtt ál-
lunk. Arrafelé tartunk, hogy a fûtés
kevesebb energiát visz el, mint a
hûtés. Erre pedig egyelõre nem
vagyunk felkészülve. Mit kezdjünk
azzal, ha egy társasház homlokza-
tára mindenki egyénileg akarja ki-
tenni a klímát? Erre nincs proto-
koll. 

A. F: Társasházaknál közösen
még meg lehetne oldani, de min-
denki egyénileg szeretné légkondi-
cionálóval felszerelni a lakását. Ez
kicsit balkáni állapotokat és utcaké-

pet eredményezhet, fõleg belvárosi
vagy akár egy lakótelepi környezet-
ben. Megválaszolandó kérdés,
hogy lesz-e elég elektromos áram
ennyi klímához, az új építésû há-
zak energetikai rendszerében ho-
gyan lehet ezt fenntartható módon
megoldani, és hogyan klimati-
záljunk védett homlokzatú épülete-
ket úgy, hogy a fent említett értékek
ne sérüljenek.

B. S.: Az építészet történetében
az idõjárás, az éghajlat valahogy
mindig befolyásolta a stílusokat.
Elég, ha csak az anyaghasználat-
ra, árnyékolásra, szûk vagy tág ut-
cákra, színekre gondolunk. Az biz-
tos, hogy a következõ években az
építészeknek is és az építõiparnak
is szembe kell néznie ezekkel a
kérdésekkel.

RÉGI ÉS ÚJ EGYENSÚLYA, POLGÁRI JÓ ÍZLÉS, KLÍMAVÁLTOZÁS
BESZÉLGETÉS AZ ÉPÍTÉSZET AKTUÁLIS KÉRDÉSEIRÕL ÉS A JÖVÕ KIHÍVÁSAIRÓL

– pet –

Szûcs István igazgató az évad-
nyitó társulati ülésen többek között
elmondta: több bábszínházzal dol-
goznak együtt koprodukcióban, és
olyan alkotótársak, vendégmûvé-
szek érkeznek hozzájuk, akik a
bábmûvészet elitjéhez tartoznak.
Az elsõ bemutató szeptember 14-én
lesz: egy norvég népmesén alapu-
ló történet, a Keletre a Naptól,
nyugatra a Holdtól kerül színre.
Októberben az Anna tükörképföl-
dön címû mesét (ezt inkább iskolá-
soknak ajánlják), novemberben a
népszerû és szinte mindenki által
ismert Pom Pom-ot, decemberben
a Piroska és a farkas-t, április ele-
jén pedig a Hoppláda címû törté-
netet láthatják a nézõk, de az Ál-
latságok, avagy ilyenek az állatok?
is mûsorra kerül.

Az évad során vendégelõadá-
sok is lesznek: a szatmárnémeti
bábszínházból a Tejkút érkezik,
Veszprémbõl pedig A kismalac
meg a farkasok címû mese, amit
az óvodásoknak ajánlanak. A Griff

Bábszínház továbbra is szervez
babaszínházi produkciókat és csa-
ládi napokat. A gazdálkodásuk sta-

bil, az önkormányzati és állami tá-
mogatást igyekeznek pályázati for-
rásokkal kiegészíteni – hangzott el.

Hamarosan lejár Szûcs István
igazgató megbízatása, aki jelezte:
ismét pályázik a vezetõi posztra. A
társulatnál kisebb változások is
lesznek, hiszen a mûszakból

nyugdíjba megy Pintér István fõvi-
lágosító és Pethõ Tibor hangosító.
Utóbbi helyére egy fiatal kolléga,
Simon Bence érkezik. Az új fõvilá-
gosítót még keresi a társulat. Szü-
lési szabadságról pedig visszatér
Medgyesi Anna bábszínész.

Az igazgató elmondta: idén

emelnek a bérletárakon, 6000 fo-
rintba kerül majd egy bérlet, mely
öt elõadást tartalmaz. A közönség
óvodás-, iskolás- és vándorbérlet
közül választhat.

A társulat augusztus 31-én egy
évadnyitogató családi nappal ké-
szül.

MÁR PRÓBÁLJÁK A POM POM MESÉIT
ÉVADNYITÓ A GRIFF BÁBSZÍNHÁZBAN

A Keletre a Naptól, nyugatra a Holdtól, valamint a Pom Pom
meséi címû elõadások próbái már elkezdõdtek. A 2024/25-ös
évadban összesen nyolc elõadással készül a gyerekeknek a Griff
Bábszínház.

Kemény évad elõtt állnak, sok
bemutatóval készülnek, új gazda-
sági vezetõ kezdi meg a munkát,
az igazgatói mandátum pedig le-
jár, ezért új pályázatot írnak ki.

– pet –

Mindezekrõl dr. Besenczi Ár-
pád, a Hevesi Sándor Színház
igazgatója beszélt a társulat
2024/25-ös évadnyitó ülésén. Mint
jelezte, újra megpályázza az igaz-
gatói posztot, a közgyûlés októ-
berben hoz majd döntést.

Az idei évad elsõ elõadása a
Lázár Ervin Program által támoga-
tott Az ifjú Mátyás címû hõstörté-
net lesz, melyet Mihály Péter ren-
dez. A fõleg diákoknak szóló mû-
vet szeptember 19-tõl láthatja a
közönség. Az elsõ felnõtteknek
szóló nagyszínpadi elõadás szep-
tember 27-én kerül színre: a Pá-
ratlan páros címû vígjátékot Be-
senczi Árpád rendezi.

Az évad folyamán a Sárkány-
szív (történelmi musical), a Bõ-
röndmese (mesemusical; Lázár
Ervin Program), az Életrevalók
(filmadaptáció), a Rómeó és Júlia
(tragédia),  a Nyolc nõ (dráma) és
a Hotel Menthol (musical) címû
elõadások kerülnek repertoárra. 

Az igazgató jelezte: az Orszá-
gos Nyugdíjas Szövetség Zala
Megyei Szervezetének kezdemé-
nyezésére egy új bérlettípust is
bevezetnek. Szombatonként 15
órától a nyugdíjasokat várja az
Egervári Klára színmûvészrõl el-
nevezett bérlet. A színház életé-
ben változás lesz, hogy Szabó
József gazdasági vezetõ nyugál-
lományba vonul, helyét Né-
methné Andor Katalin veszi át.
Nyugdíjba vonul Farkas Ignác
színmûvész is, de õ tovább foly-
tatja a munkát. Nyugdíjazás miatt

a mûszaknál is változások várha-
tók.

A társulat a nyár folyamán részt
vett a Déryné Fesztiválon, augusz-
tus utolsó napjaiban pedig a Vidor
Fesztiválra és a Mézesvölgyi
Nyárra is ellátogattak. A tavalyi
évad elõadásai közül az Indul a
bakterházat mutatták be a találko-
zókon.

A társulati ülés végén törzsgár-
da oklevelet vehettek át azok a
kollégák, akik 5, 10, 15, 20., vagy
40 éve dolgoznak közalkalmazotti
státuszban a színháznál.

AZ IFJÚ MÁTYÁS ÉS PÁRATLAN PÁROS
INDUL A SZÍNHÁZI ÉVAD, ÚJRA PÁLYÁZIK AZ IGAZGATÓ

Agg Ferenc és Bertók Sándor
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KÖZGYÛLÉSE

PÁLYÁZATOT HIRDET
A GRIFF BÁBSZÍNHÁZ

IGAZGATÓI MUNKAKÖRÉNEK BETÖLTÉSÉRE

Foglakoztatás jellege:
– teljes munkaidõ. Az igazgató feladatát munkaviszonyban látja

el, a Munka törvénykönyve vezetõ állású munkavállalókra vo-
natkozó rendelkezései alkalmazásával.

A munkakörbe tartozó lényeges feladatok:
– a színház mûvészeti, gazdasági, pénzügyi és munkaügyi tevé-

kenységének megszervezése, irányítása, ellenõrzése,
– az intézmény céljainak megfelelõ mûködés feltételeinek széles

körû biztosítása,
– az alapító okiratban meghatározott feladatok végrehajtása.

Pályázati feltételek:
– büntetlen elõélet, 
– szakirányú felsõfokú végzettség (felsõfokú oktatási intézmény-

ben szerzett, az intézmény alaptevékenységének megfelelõ fel-
sõfokú végzettség és szakképzettség), vagy jogász vagy köz-
gazdász szakképzettség,

– legalább 5 éves szakmai gyakorlat (valamely elõadó-mûvészeti
szervezetnél, a szervezet alaptevékenységének megfelelõ és
ahhoz közvetlenül kapcsolódó munkakörben, munkavégzésre
irányuló egyéb jogviszony esetében pedig az ilyen feladatkör-
ben eltöltött idõ), vagy legalább 3 éves, elõadó-mûvészeti szer-
vezetben szerzett vezetõi gyakorlat (valamely elõadó-mûvésze-
ti szervezetnél vezetõi vagy magasabb vezetõi munkakörben
vagy e feladatkörben munkavégzésre irányuló egyéb jogvi-
szonyban eltöltött idõ).

A pályázathoz csatolni kell:   
– 3 hónapnál nem régebbi hatósági erkölcsi bizonyítványt,
– az iskolai végzettséget igazoló okirat közjegyzõ által hitelesített

másolatát,
– a pályázó szakmai önéletrajzát,
– az intézmény szervezetére és mûködésére vonatkozó szakmai

koncepciót, vezetõi programot,
– a szakmai/vezetõi gyakorlat hitelt érdemlõ igazolását,
– nyilatkozatot arról, hogy a pályázat elbírálásában részt vevõk a

pályázat tartalmát megismerhetik,
– nyilatkozatot az elõírt vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség vál-

lalásáról,
– nyilatkozatot arról, hogy a személyes adatok pályázattal össze-

függõ kezeléséhez hozzájárul,
– nyilatkozatot arról, hogy a személyével kapcsolatban a Munka

Törvénykönyve 211. §-a szerinti összeférhetetlenség nem áll
fenn, vagy megbízása esetén az összeférhetetlenséget a jog-
szabályban meghatározott határidõn belül megszünteti,

– nyilatkozatát arról, hogy nyílt ülés tartásához hozzájárul, 
– bérigény megjelölését.

A munkavégzés helye: Zalaegerszeg, Ruszt J. tér 1.

A bábszínház 2024. évi költségvetésének irányszámai:
alkalmazottak száma: 9 fõ    

Bevételek:
összköltségvetés: 248.289 E Ft
mûködési célú támogatások ÁH-n belül: 5.000 E Ft
mûködési célú támogatás ÁH-n kívül: – E Ft
állami támogatás: 65.000 E Ft
központi irányítószervi támogatás (fenntartói): 67.679 E Ft
– közös mûködtetési támogatás: 51%
saját bevétel: 33.060 E Ft

Kiadások:
személyi: 124.248 E Ft
járulékok: 16.050 E Ft
dologi: 70.991 E Ft

A fenntartó által meghatározott tartalmi követelmények:
– olyan szakmai program, melyben egyszerre összpontosul 

• a színház kulturális értékeket közvetítõ és ízlésformáló – fe-
lelõsségteljes – feladatának magas színvonalon történõ ter-
vezése és teljesítése, 

• a közönség változatos összetételébõl adódó sokféle igény
kielégítésére való törekvés a mûfaji sokszínûség jegyében,

• az intézmény mûködtetésének és kihasználtságának opti-
mális tervezése a gazdasági viszonyok alakulásának figye-
lembevételével, 

• a színház a megye és az ország kulturális – ezen belül báb-
mûvészeti – életében betöltött szerepének pozícionálása,
erõsítése, 

• a szakmailag felkészült, összetartó, kiegyensúlyozott intéz-
ményi kollektíva szerepének szem elõtt tartása. 

Munkabér és egyéb juttatások:
– a munkabér és a személyi juttatások a Munka törvényköny-

ve rendelkezései, a pályázó által megjelölt bérigény és a le-
folytatott béralku alapján kerül megállapításra. 

A pályázatok benyújtásának határideje:
A Kulturális és Innovációs Minisztérium honlapján való közzété-
teltõl számított 30 munkanap – 2024. szeptember 12.

A pályázatok elbírálásának határideje:
2024. november 14.

A pályázatok elbírálásának rendje:
– az igazgatói megbízásról a benyújtásra elõírt határidõt köve-

tõen, bizottsági személyes meghallgatások után a közgyûlés
dönt.

A munkakör ellátásának kezdõ idõpontja, és a munkába lépés nap-
ja 2025. február 1. Az igazgatói kinevezés 5 év határozott idõtartam-
ra, 2030. január 31-ig szól.

A pályázatokat postai úton vagy személyesen Zalaegerszeg megyei
jogú város polgármesteréhez (8900 Zalaegerszeg, Kossuth L. u.
17–19.) kell benyújtani és egyidejûleg e-mailben a szemelyugy@
ph.zalaegerszeg.hu e-mail-címre is meg kell küldeni.

A pályázati kiírással kapcsolatban további felvilágosítást dr. Bartl And-
rea személyügyi szakreferenstõl a 92/502-121 telefonszámon nyújt.

ZALAEGERSZEG MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA KÖZGYÛLÉSE

PÁLYÁZATOT HIRDET
A HEVESI SÁNDOR SZÍNHÁZ

IGAZGATÓI MUNKAKÖRÉNEK BETÖLTÉSÉRE
Foglakoztatás jellege:

– teljes munkaidõ. Az igazgató feladatát munkaviszonyban lát-
ja el, a Munka törvénykönyve vezetõ állású munkavállalókra
vonatkozó rendelékezései alkalmazásával.

A munkakörbe tartozó lényeges feladatok:
– a színház mûvészeti, gazdasági, pénzügyi és munkaügyi te-

vékenységének megszervezése, irányítása, ellenõrzése,
– az intézmény céljainak megfelelõ mûködés feltételeinek szé-

les körû biztosítása,
– az alapító okiratban meghatározott feladatok végrehajtása.

Pályázati feltételek:
– büntetlen elõélet, 
– szakirányú felsõfokú végzettség (felsõfokú oktatási intéz-

ményben szerzett, az intézmény alaptevékenységének meg-
felelõ felsõfokú végzettség és szakképzettség), vagy jogász
vagy közgazdász szakképzettség,

– legalább 5 éves szakmai gyakorlat (valamely elõadó-mûvé-
szeti szervezetnél, a szervezet alaptevékenységének meg-
felelõ és ahhoz közvetlenül kapcsolódó munkakörben, mun-
kavégzésre irányuló egyéb jogviszony esetében pedig az
ilyen feladatkörben eltöltött idõ), vagy legalább 3 éves, elõ-
adó-mûvészeti szervezetben szerzett vezetõi gyakorlat (va-
lamely elõadó-mûvészeti szervezetnél vezetõi vagy maga-
sabb vezetõi munkakörben vagy e feladatkörben munkavég-
zésre irányuló egyéb jogviszonyban eltöltött idõ).

A pályázathoz csatolni kell:   
– 3 hónapnál nem régebbi hatósági erkölcsi bizonyítványt,
– az iskolai végzettséget igazoló okirat közjegyzõ által hitelesí-

tett másolatát,
– a pályázó szakmai önéletrajzát,
– az intézmény szervezetére és mûködésére vonatkozó szak-

mai koncepciót, vezetõi programot,
– a szakmai/vezetõi gyakorlat hitelt érdemlõ igazolását,
– nyilatkozatot arról, hogy a pályázat elbírálásában részt ve-

võk a pályázat tartalmát megismerhetik,
– nyilatkozatot az elõírt vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség

vállalásáról,
– nyilatkozatot arról, hogy a személyes adatok pályázattal ösz-

szefüggõ kezeléséhez hozzájárul,
– nyilatkozatot arról, hogy a személyével kapcsolatban a Mun-

ka törvénykönyve 211. §-a szerinti összeférhetetlenség nem
áll fenn, vagy megbízása esetén az összeférhetetlenséget a
jogszabályban meghatározott határidõn belül megszünteti,

– nyilatkozatát arról, hogy nyílt ülés tartásához hozzájárul, 
– bérigény megjelölését.

A munkavégzés helye: Zalaegerszeg, Ruszt J. tér 1.
A színház 2024. évi költségvetésének irányszámai:

alkalmazottak száma: 109 fõ   
Bevételek:

összköltségvetés: 1.251.709 E Ft
mûködési célú támogatások ÁH-n belül: 15.000 E Ft
mûködési célú támogatás ÁH-n kívül: – E Ft
állami támogatás: 288.500 E Ft
központi irányítószervi támogatás (fenntartói): 412.486 E Ft
– közös mûködtetési támogatás: 58.8%
saját bevétel: 248.935 E Ft

Kiadások:
személyi: 676.034 E Ft
járulékok: 95.000 E Ft
dologi: 254.675 E Ft

A fenntartó által meghatározott tartalmi követelmények:
– olyan szakmai program, melyben egyszerre összpontosul 

• a színház kulturális értékeket közvetítõ és ízlésformáló – fe-
lelõsségteljes – feladatának magas színvonalon történõ ter-
vezése és teljesítése, a kiemelt elõadó-mûvészeti szervezet-
tel szemben támasztott jogszabályi megfelelés biztosítása,

• a közönség változatos összetételébõl adódó sokféle igény
kielégítésére való törekvés a mûfaji sokszínûség jegyében, 

• a színházban az intézmény Szervezeti és Mûködési Szabályza-
tában meghatározott jogkörrel rendelkezõ, a fenntartó egyetérté-
si jogával kötelezõen foglalkoztatott mûvészeti vezetõi/mûvészeti
munkatársi munkakörrel kapcsolatos elképzelések kidolgozása,

• az intézmény mûködtetésének és kihasználtságának opti-
mális tervezése a gazdasági viszonyok alakulásának figye-
lembevételével, 

• a színház a megye és az ország kulturális – ezen belül színmû-
vészeti – életében betöltött szerepének pozícionálása, erõsítése, 

• a szakmailag felkészült, összetartó, kiegyensúlyozott intéz-
ményi kollektíva szerepének szem elõtt tartása.

Munkabér és egyéb juttatások:
– a munkabér és a személyi juttatások a Munka törvényköny-

ve rendelkezései, a pályázó által megjelölt bérigény és a le-
folytatott béralku alapján kerül megállapításra. 

A pályázatok benyújtásának határideje:
A Kulturális és Innovációs Minisztérium honlapján való közzété-
teltõl számított 30 munkanap – 2024. szeptember 12.

A pályázatok elbírálásának határideje: 2024. november 14.
A pályázatok elbírálásának rendje:
– az igazgatói megbízásról a benyújtásra elõírt határidõt követõen,

bizottsági személyes meghallgatások után a közgyûlés dönt.

A munkakör ellátásának kezdõ idõpontja, és a munkába lépés nap-
ja 2025. február 1. Az igazgatói kinevezés 5 év határozott idõtartam-
ra, 2030. január 31-ig szól.

A pályázatokat postai úton vagy személyesen Zalaegerszeg megyei
jogú város polgármesteréhez (8900 Zalaegerszeg, Kossuth L. u.
17–19.) kell benyújtani és egyidejûleg e-mailben a szemelyugy@
ph.zalaegerszeg.hu e-mail-címre is meg kell küldeni.

A pályázati kiírással kapcsolatban további felvilágosítást dr. Bartl
Andrea személyügyi szakreferens a 92/502-121 telefonszámon
nyújt.

ZALAEGERSZEG MEGYEI JOGÚ VÁROS POLGÁRMESTERI HIVATALA

PÁLYÁZATOT HIRDET
ADÓÜGYI SZAKREFERENS

MUNKAKÖR BETÖLTÉSÉRE

Pályázati feltételek:
– magyar állampolgárság,
– büntetlen elõélet,
– cselekvõképesség,
– felsõoktatásban szerzett gazdaságtudományi szakképzettség. 

Elõnyt jelent:
– mérlegképes könyvelõ szakképesítés,
– hasonló munkakörben szerzett gyakorlat,
– közigazgatási alap- és szakvizsga.

Ellátandó feladatok:
A helyi iparûzési adóhoz fûzõdõ adóhatósági feladatok ellátása:
– a helyi iparûzési adó törzsadatállomány naprakészségének

biztosítása, 
– az adóhatóság számára benyújtott bejelentkezések, adóbeval-

lások feldolgozása, a hatályos törvényi elõírások szerint eljárva,
– a hibás bevallások javítása.

Az építményadóhoz fûzõdõ feladatok ellátása:
– az adóalanyok nyilvántartása, az adatállomány naprakészsé-

gének biztosítása,
– a beérkezõ adatbejelentések feldolgozása, az építményadót

megállapító/megszüntetõ vagy módosító határozatok elkészí-
tése,

– a hibás adatbejelentések kijavításának kezdeményezése az
adózók felé.

Egyéb feladatai:
– a beérkezett beadványok fogadása, ügyintézése, az ügyfelek

részére felvilágosítás, tájékoztatás nyújtása,
– adózói kérelemre rendelkezés a túlfizetések visszautalásáról,

illetve más adószámlára történõ átutalásáról,
– közremûködés a számlaegyenleg-értesítések kibocsátásában.

Elvárt kompetenciák:
– rendszerszemlélet, 
– problémafelismerõ, elemzõ- és megoldókészség.

A pályázatnak tartalmaznia kell:
– a 87/2019. (IV. 23.) korm.rendelet 1. sz. mellékletében megha-

tározott formátumú önéletrajzot,
– iskolai végzettséget igazoló okiratok másolatát,
– nyilatkozatot az elõírt vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség

vállalásáról,
– 3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítványt.

A pályázat benyújtásának határideje: 2024. szeptember 16. 

A pályázat elbírálásának határideje: 2024. szeptember 24.

A pályázatokról a benyújtásra elõírt határidõt követõen – sze-
mélyes meghallgatás alapján – a címzetes fõjegyzõ dönt.

A munkakör a pályázat elbírálása után azonnal betölthetõ. A ki-
nevezéskor hat hónap próbaidõ kerül kikötésre

Az illetmény megállapítása a közszolgálati tisztviselõkrõl szóló
2011. évi CXCIX tv., valamint a vonatkozó önkormányzati rendelet
alapján történik.

A pályázatot Zalaegerszeg megyei jogú város címzetes fõjegy-
zõjéhez postai úton (8900 Zalaegerszeg, Kossuth u. 17–19.), vagy
e-mailben a szemelyugy@ph.zalaegerszeg.hu e-mail-címre kell
benyújtani.

A pályázattal kapcsolatban további felvilágosítás Széllné Marton
Veronika adóosztályvezetõ-helyettestõl a 92/502-149-es telefon-
számon, vagy dr. Bartl Andrea személyügyi szakreferenstõl a
92/502-121-es telefonszámon kérhetõ

ELMARAD A FOGADÓÓRA
Tájékoztatjuk Önöket, hogy Galbavy Zoltán szeptember 6-ai

fogadóórája elmarad.

SZÍVES MEGÉRTÉSÜKET KÉRJÜK!

A Zalai Mentálhigiénés Egyesület által mûködtett
Zalaegerszegi Lelki Elsõsegély Telefonszolgálat

ÖNKÉNTES ÜGYELÕKET keres

telefonon keresztül nyújtott segítõ tevékenységre, amelynek
elsõdleges célja krízishelyzetben lévõk segítése és

az öngyilkosság megelõzése.

Jelentkezési feltételek:
– 25 és 65 év közötti életkor,
– felsõfokú végzettség vagy érettségi,
– elhivatottság az önkéntes segítõ tevékenység iránt,
– 100 órás képzésen való részvétel vállalása,
– empátiára, megértésre való képesség.

Elõnyt jelent, ha van tapasztalat mások segítésében.
Jelentkezés: lehetõleg kézzel írt 2–3 oldalas önéletrajz és/vagy
„életút térkép” (a segítõ tevékenységre való motiváció forrásai

bemutatása az életút tükrében) szkennelt másolatának
elektronikus megküldésével a

lesz.zalaegerszegiszolgalat@gmail.com és a
regiovezeto.leszdunantul@gmail.com e-mail-címekre

2024. szeptember 30-ig.
Az önismereti, telefonos segítségnyújtás módszertani képzést az

egyesület biztosítja ingyenesen.



A kupasorozatot elõször ren-
dezték meg hivatalos sorozatként
Magyarországon. A záró hétvégén
Vas vármegyében a Sárvár–Vas-
vár futam várt a mezõnyre. A via-
dalon az esõ miatt a szervezõknek
a hosszútáv tervezett útvonalát is
módosítaniuk kellett.  

A ZKSE jobb eredményei. Hosz-
szútáv, nõk, master: 1. Cséri Szil-
via. Férfiak, master: 10. Káldi Ta-
más. Rövidtáv, férfiak, felnõtt: 13.
Farkas Péter. Master: 2. Horváth
Sándor, 10. Pálmai Zsolt. Másnap
õrségi versennyel folytatódott és
zárult a viadal. Az idõjárás ekkor
már kifogástalan volt. Hosszútáv,
nõk, master: 1. Chovamyecz Eme-
se. Rövidtáv, férfiak, master: 3.
Horváth Sándor, 7. Pálmai Zsolt.

A záró futammal pedig ki is ala-
kult a gravel Magyar Kupa vég-
eredménye: a szezon során öt ver-
senyt rendeztek (ezek egyikét
Gyenesdiáson), a ZKSE tagjai pe-
dig az összetettben három dobo-
gós helyet szereztek: Chovanyecz
Emese kupagyõztes lett (nõk, hos-
szútáv, master), ugyanebben a ka-
tegóriában Cséri Szilviáé lett a har-
madik hely, míg Horváth Sándor a
férfiak rövidtávú master mezõnyé-
ben szerezte meg a bronzérmet.

7Sport

A kék-fehérek, az NB III Észak-
keleti csoportjában jó középcsa-
patnak számító FC Hatvan csapa-
ta ellen lépnek pályára szeptem-

ber 14–15-én. A pontos dátumról
az MLSZ dönt. A továbbjutás egy
mérkõzésen dõl el, a Hatvan a pá-
lyaválasztó.

A HATVAN A ZTE FC
ELLENFELE A KUPÁBAN

Fotó: Albert Péter – hatvanhirlap.hu

Az M4 Sport stúdiójában megtartották a Mol Magyar Kupa har-
madik fordulójának sorsolását, melyen Gellei Imre, a ZTE FC egy-
kori edzõje, a magyar labdarúgó-válogatott régebbi szövetségi
kapitánya segédkezett. 

– Az elmúlt évi bajnoki sze-
replés után várható volt, hogy a
jó képességû játékosokat meg-
keresik, és nyilván a jobb felté-
telek reményében eligazoltak.
Kik õk?

– Kiváló összteljesítményt nyúj-
tott csapatunk az egész 2023–
2024-es idény során, minden játé-
kosunk, amikor lehetõséget ka-
pott, maximálisan igyekezett élni a
játékpercekkel. Kialakult az arcu-
latunk, sokszor tudtunk látványos,
modern kosárlabdát játszani, ami
sok gyõzelemmel is párosult –
hangoztatta Rózsás Gábor, a  ZTE
NKK vezetõedzõje. – A jó csapat-
munka mellett nagyon sokszor
hoztak a mi szintünkön rutinosabb
játékosok extra produkciókat, de
az igazán fiatal játékosaink is
ügyesen hozzátették azt, amire
éppen szükség volt.

Két játékosunk az elõzõ tanév
végén érettségizett, így számukra
most a továbbtanulás következik.
Ács Alexandra 9 éves korában
kezdett egyesületünkben, ahol ko-
rábban édesanyja is kosárlabdá-
zott az elsõ osztályban. Tizennégy
éves korától tagja volt az utánpót-
lás-válogatottak bõvített keretének
is, egy év soproni kitérõ után az el-
múlt 3 szezonban ismét nálunk
szerepelt. Folyamatosan fejlõdve,
kiválóan játszott az utánpótláscsa-
patokban és a felnõttegyüttesben
is. Remek teljesítménye komoly
sportösztöndíjat ért, így õ az Ame-
rikai Egyesült Államokban, Wyo-
ming állam székhelyén, a Casper
College nevû egyetemen folytatja.
Szórád Anna nagykanizsai szüle-
tésû és nevelésû játékos, aki szin-
tén szerepelt az utánpótlás-válo-
gatottak keretében és az elmúlt 3
idényben erõsítette U–18-as és
felnõttcsapatainkat. Fõiskolai ta-
nulmányait Budapesten kezdi
meg, így a kosárlabdát is ott foly-
tatja a Törökbálint gárdájában. Ko-
vács Georgina 13 szezont húzott
le egyesületünk színeiben, az el-
múlt két idényben már csapatkapi-

tányként vezethette felnõttcsapa-
tunkat. Nagyon fiatalon bemutat-
kozhatott az A csoportos ZTE NKK
színeiben, és volt részese hosszú
szezonokon át szép sikereknek, il-
letve számos világversenyen kép-
viselte hazánkat az utánpótlás-vá-

logatottakban. Kimagasló egyéni
teljesítményének köszönhetõen a
következõ szezonban már ismét
az A csoportban bizonyíthat, õ a
frissen feljutó Darazsak Sportaka-
démia Sopron csapatának lesz a
játékosa.

Mindhármukra büszkék va-
gyunk, és ezúton is további sport-
sikereket kívánunk nekik!

– Pótlásukra érkezhetnek
máshonnan, vagy az utánpótlás-
vonalról pótoljátok a távozókat? 

– Az érkezõk között kizárólag
olyan nevek szerepelnek, akik sa-
ját nevelésû játékosaink. Szeret-
nénk megtartani ugyanis ezt a vo-
nalat, amennyire lehetséges, az-
az, hogy saját értékeinkre építke-
zünk és helyi fiatalokkal szerepe-
lünk. Lehetõséget adunk számuk-
ra a fejlõdésre, bizonyításra, s
ahogy példák is mutatják, az elõ-
relépésre.

Gombkötõ Lili és Török Kata
egyaránt 4 év soproni szereplés

után térnek vissza nevelõegyesü-
letükhöz. Mindketten fontos lánc-
szemei voltak hátvéd poszton a
2023–2024-es szezonban végül
bajnoki címet nyerõ és feljutást ki-
harcoló Darazsak Sportakadémia
csapatának.

Horváth Fanni az elõzõ szezon-
ban a Szombathelyi ESE csapatá-
ban az egyetemi bajnokságban
szerepelt, most visszatér hozzánk
és megkezdi egyesületünkben a
10. szezonját, azaz ismét ikertest-

vérével, Fruzsinával közösen erõ-
sítenek minket.

A keretünk jelen állás szerint a
2024/2025-ös szezonra: Bartáky
Panka, Gombkötõ Lili, Horváth
Fanni, Horváth Fruzsina, Jurkó
Noémi, Kiss Virág, Kocsárdi Ré-
ka, Óházy Julianna, Péterfi Anna,
Szakonyi-Nagy Virág és Török
Kata. Jagodics Lilla térdmûtét
utáni rehabilitációs munkát vé-
gez, reméljük, hogy teljes felépü-
lése végén vele is ismét számol-
hatunk.

– Mikor kezdtétek meg a fel-
készülést, milyen rendszerben
gyakoroltok? Gondolom, az
anyagiak miatt végig hazai kör-
nyezetben készültök. 

– A felkészülést augusztusban
megkezdtük. Az elõzõ tanévben
az energiaválság miatti hosszabb
téli szünet késõbbre, június végére
tolta a nyári szünet kezdetét, így
ezúttal az edzéseket nem a hónap
legelején indítottuk, hagyva idõt a

játékosoknak a megfelelõ feltöltõ-
désre. Zalaegerszegen minden
feltétel adott a tökéletes felkészü-
léshez, illetve amatõr csapat lévén
a szereplést munka mellett vállaló
játékosok lehetõségei is behatá-
roltak, így hazai környezetben ké-
szülünk legjobb tudásunk szerint.

– Az országos szövetség
honlapján három csoport szere-
pel, melyikben játszik a ZTE? 

– Jelenlegi információink sze-
rint végül 26 csapat nevezett a
bajnokságra, akik egy-két kivétel-
tõl eltekintve alapvetõen az elõzõ
szezon végsõ helyezései alapján
kerültek besorolásra. Mi ismét a
„középsõ” csoportban fogunk ver-
senyezni, s várhatóan a következõ
csapatok lesznek az ellenfeleink:
Bajai NKK, Kanizsai Vadmacskák,
Pécsi PVSK, PINKK Pécs, Rado-
basket Törökbálint, SZPA Buda-
pest, UNI Gyõr Szese, Zsíros Aka-
démia Kõbánya.

– A bajnokság milyen rend-
szerben bonyolódik, tudtok már
errõl valamit?

– Az MKOSZ ezúttal is változta-
tott a szabályokon, melyek közül
kettõt mindenképpen érdemes ki-
emelni. Ebben a szezonban már
korlátozva lesz az A csoportból
visszajátszók száma, maximum 3
játékos léphet parkettre egy mér-
kõzésen a fiókcsapatokban. Az A
csoportos tagságért folytatott rá-
játszásra pedig csak a Piros cso-
port 1–8. helyezett csapatai lesz-
nek jogosultak. A többi csapat a
9–16., és 17–26. helyezésekért
folytathatja a küzdelmeket az alap-
szakasz végeztével.

– Célkitûzésrõl még korai be-
szélni, de szakmai szempont-
ból, mit szeretnél elérni a lá-
nyokkal? 

– Szeretném, ha megmaradna
a stílusunk, a modern, látványos
kosárlabdára való törekvés, a
csapatmunka, amelyben aztán
minden játékosunk megtalálja a
motivációt, az örömöt, azaz a he-
lyét az egészben. A változások
miatt nyilván fogunk néhány
dologban módosítani, de a lé-
nyeg, hogy a korábbi szezonok-
hoz hasonlóan folyamatosan fej-
lõdjünk együtt, egyénileg és csa-
patként is.

Pozitívan és motiváltan tekin-
tünk elõre, s várjuk a sportbaráto-
kat az Ostoros Károly Csarnokban
rendezendõ, ingyenesen látogat-
ható hazai mérkõzésekre. Sokat
jelentett számunkra a buzdításuk
és támogatásuk az elõzõ idények-
ben is.

RUTINOS JÁTÉKOSOK TÁVOZTAK A ZTE NKK-TÓL
AZ ÁTALAKULÁS ELLENÉRE A POZITÍV SZEMLÉLET MEGMARADT

Jól teljesített a ZTE nõi csapata, az NB I-es amatõr bajnokság-
ban. Nem csoda, hogy kapósak lettek a játékosok. Az új idényre
tovább fiatalodott az együttes. A tehetséges fiatalokból álló gár-
da vezetõedzõje Rózsás Gábor, a változások ellenére bizakodva
várja az új idényt.

Fotó: ztenkk.hu

HÁROM DOBOGÓS HELY ÖSSZETETTBEN
JÓL SZEREPELTEK A GREEN ZONE KERÉKPÁROZÓI

Nemrég rendezték meg a Bianchi Gravel Magyar Kupa utolsó
két versenyét. A megmérettetésen jól szerepeltek a Green Zone
ZKSE kerékpározói, három érmet is begyûjtöttek.  A gravel ver-
senyág az országúti és a hegyikerékpározás keveréke.

Jack Ipalibo 1998. április 6-án
született Nigériában. Ifjúsági pálya-
futását a helyi Diamond Academy
nevelõegyesületnél kezdte meg,
majd 2016-ban bekerült az
Villarreal CF utánpótlásrendszeré-
be. Három évvel késõbb kölcsön-
be távozott a norvég elsõ osztály-
ban szereplõ Stromsgodset IF
csapatához, ahova nem sokkal ké-
sõbb véglegesen is leszerzõdött.
Mintegy száz mérkõzésen lépett
pályára az Eliteserienben. Erényei
inkább a védekezésben mutatkoz-
nak meg, de a középpálya bár-
mely pontján bevethetõ. Norvégiá-
ban töltött légiós korszaka alatt
nyolc gólt és öt gólpasszt jegyzett.

A folytatásban a görög AE Kifi-
sias csapatában játszott, az ukrán
elsõ osztályban is megmérettette
magát, az FC Chornomorets játé-
kosaként. 2024 júliusában a nigé-
riai játékos szerzõdése lejárt, így a
ZTE-hez szabadon igazolható lab-
darúgóként került. 

A labdarúgó érkezésével min-
denképpen bõvül a ZTE játékos-
kerete. A kék-fehéreknél ugyanis
Stefanos Evangelou, Csonka And-

rás, Csóka Dániel és Yohan
Croizet sérült. A játékoskerete bõ-
vítésre szorul, fõleg a támadósor-
ba, de a középpályára, a védelem-
be is elkelne több rutinos játékos.
A nyári átigazolási szezon a hajrá-
jához érkezett, sok ideje már nem
maradt a vezetésnek a csapat
megerõsítésére.

NIGÉRIAI JÁTÉKOS ÉRKEZETT
A KÖZÉPPÁLYÁRA

Új labdarúgót igazolt a középpályára a ZTE NB I-es labdarúgó-
csapata, Jack Ipalibo érkezik a kék-fehérekhez. A huszonhat éves
nigériai játékossal 1+1 éves szerzõdést kötött a klub.

Fotó: footballdatabase.eu

Az elsõ versenynap a hosszú-
távoké volt, korosztályonként 10
– 7,5 – illetve 5 km-es távokon.
Nett Vivien 10 km-en rajtolt a
2005–2006-os korcsoportban,

ahol nagyon jól bírta a tempót,
és végül ezüstérmes helyen csa-
pott célba. 

Eggyel fiatalabb korosztályban
(2007–2008) ezúttal két induló

volt. Nagy Napsugár nem hagyott
kétséget afelõl, hogy ki a mezõny
legjobbja, elsõként nyúlt be a cél-
táblára. Aouich Meryem pedig
szép, kiegyensúlyozott úszással a
8. helyre ért be. 

A 2009–2010-es legfiatalabbak
között 5 km-en rajtolt Németh Emí-
lia, neki is sikerült a pontszerzõ 8.
helyet elérnie. 

A második versenynapon ismét
mind a négy versenyzõ rajthoz állt,
ezúttal az 1500 méteren – nyílt ví-
zen „sprintnek” számító távon.
Korcsoportjában Aouich Meryem
ismét értékes pontokat gyûjtve a 6.
helyet szerezte meg, Németh Emí-
lia  nyílt vízi rutint szerezve a 10.
helyen csapott célba. 

A két rutinos nyílt vizes ver-
senyzõnk: Nett Vivien és Nagy
Napsugár pedig saját korosztályu-
kat nyerve, aranyéremmel, a do-
bogó legfelsõ fokán állva fejezte
be a versenyt. 

TÉVÉSZERVIZ
NÉMETH GÁBOR

ZA L A E G E R S Z E G ,
KÖ Z T Á R S A S Á G U.  69–71.

TE L . :  92/317-493 •  30/629-8756
NY I T VA :  H–P:  9–12 É S 15–17 Ó R Á I G

AZ OLDALT ÖSSZEÁLLÍTOTTA: BEDÕ ISTVÁN

BRAVÚROS SZEREPLÉS A NYÍLT VÍZI ÚSZÓ OB-N
A nyáron a szegedi Maty-éren rendezték meg a X. nyílt vízi or-

szágos úszóbajnokságot, melyre a Zalaco-ZÚK 4 úszót nevezett.
Azon túl, hogy érmes helyezések születtek, minden versenyzõ a
pontszerzõ 1–8. helyek valamelyikét szerezte meg. 

Nett Vivien, Aouich Meryem, Németh Emília és Nagy Napsugár.
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Ingatlankezelés

Épületek, lakások felújítása

Köztéri bútorok (padok, szemetesek)

gyártása

Járdák, lépcsõk felújítása, térkövezés

Hibaelhárítás

Épületek, lépcsõházak takarítása

Munkáshotel üzemeltetése

Asztalos- és lakatosmunkák

Társasházi közös képviselet ellátása

internetes lekérdezési lehetõséggel

VÁROSI ÜGYFÉLSZOLGÁLATI IRODA: ZALAEGERSZEG, DEÁK TÉR 3–5/C FSZ.

A VOKSH OKTATÁSI KFT.
FOLYAMATOSAN INDULÓ KÉPZÉSEINK:

– GÉPKEZELÕKÉPZÉS (HATÓSÁGI VIZSGA)
(2022. január 1-tõl már a megújult oktatás és vizsgáztatás szerint, minden gépcsoportra)

– ADR VESZÉLYESÁRU-SZÁLLÍTÓ;
– GKI TEHERAUTÓ-VEZETÕ ÉS AUTÓBUSZ-VEZETÕ;
– KÖZÚTI ÁRUFUVAROZÓ, SZEMÉLYSZÁLLÍTÓ VÁLLALKOZÓ;
– TAXIVEZETÕ VÁLLALKOZÓ;
– B, BE, C, CE, D, D1 KATEGÓRIÁK!

Képzéseink e-learning keretében is elérhetõk! • Részletekrõl érdeklõdjön irodánkban

KEDVEZÕ ÁRAKON!
Részletfizetés és tankönyvkölcsönzés!

Zalaegerszeg, Gárdonyi G. u. 2. Tel.: 92/511-103
Nagykanizsa, Ady u. 30. Tel.: 93/516-634

F. eng.: B/2020/000020

ZALAI KÖZSZOLGÁLTATÓ NONPROFIT KFT.

8900 Zalaegerszeg, Deák tér 3–5/C

Nyitvatartás: H.: 9.00–15.00; K.: 9.00–17.00;

Sz.: 8.00–20.00; CS.: 9.00–17.00; P.: 9.00–15.00

KÖZPONTI TELEPHELY: 8900 ZALAEGERSZEG, GASPARICH U. 26.

Tel.: 92/900-036

Felhívjuk Tisztelt Ügyfeleink figyelmét a változásra a gyûjtés módszerében:

a sárga és kék zsákok/edények

ugyanazon a napon kerülnek átvételre, ürítésre.

AZ ÚJ SZÁLLÍTÁSI NAPOK AZ ALÁBBIAK:

2024. szeptember 25. szerda, szeptember 26. csütörtök, szeptember 27. péntek.

(Városrészenként eltérõen) Részletek www.zkn.hu

ÜVEGGYÛJTÉS: 2024. november 1. péntek

ZÖLDHULLADÉK GYÛJTÉSE:

2024. április 1-tõl 2024. november 30-ig heti rendszerességgel történik. 

Kérjük a zsákokat /edényeket a szállítás napján reggel 6 óráig helyezzék ki.

KÖZÉRDEKÛ
SZOLGÁLTATÁSOK
2024. SZEPTEMBER 2.

Tel./fax: 92/319-003
E-mail: vargatibor002@gmail.com   Mobil: 30/3571-413

Balaicz Zoltán polgármester
bevezetésképpen elmondta: szá-
mos újdonsággal készülnek. A cél
az, hogy bemutassák a zalai er-
dõkben rejlõ gasztronómiai lehetõ-
ségeket, és jótékonykodjanak is
egyúttal. Arra is felhívta a figyel-
met, hogy a vadétel nemcsak pör-
költet jelent, a belváros éttermei
ezen túlmenõen kínálnak majd kü-

lönleges ételeket. A fesztiválra 16
testvérvárosi delegáció is érkezik,
akik szintén bekapcsolódnak a
szeptember 7-i jótékonysági fõ-
zésbe. De új köztéri szoborral is
gazdagodik a város: a rendez-
vénysorozat nyitányaként Sza-
bolcs Péter szobrászmûvész Diá-
na címû alkotását avatják fel a Bé-
keligetben.

A fesztivállal kapcsolatban el-
hangzott, hogy az idei fõzõver-
senynek a Kazinczy tér ad otthont,
és itt lesz a nagyszínpad is. Tom-
pa Gábor fesztiváligazgató, a

Kvártélyház Kft. ügyvezetõje arról
tájékoztatott, hogy a rendezvény
idejére lezárják a Kazinczy teret
szeptember 5-én 00.00 órától
szeptember 9-e 5 óráig.

A jótékonysági fõzõversenyre
80-nál több csapat jelentkezett,
emellett egy cég egy óriási (több
száz kilogramm nyersanyag befo-
gadására képes) kondérban is

fõz. Az ételek ára egységesen
1000 forint lesz. Az idei fõzés ked-
vezményezettje a Zala Vármegyei
Szent Rafael Kórház gyermek-
intenzív osztálya. A fõzést a Tár-
kány Mûvek zenéje kíséri szom-
bat délelõtt.

A három nap alatt programok-
ból sem lesz hiány. Három színpa-
don várják koncertekkel és elõ-
adásokkal az érdeklõdõket. Fellép
többek között a Kowalsky meg a
Vega, a Csík zenekar, a Follow the
Flow, de számos helyi zenész,
énekes is (Shabby Blues Band,

Zaklatás, Gála Társastáncklub,
Kalimpa zenekar, Pálóczi Horváth
Ádám AMI növendékei, BB Jazzy
Pop Duó). A Göcseji Múzeumban
kutyatörténeti kiállítással készül-
nek, a Magyar Vöröskereszt vér-
adásra invitál, emellett várostörté-
neti séta, kutyás felvonulás, borut-
ca, illetve Gombóc- és palacsinta-
fesztivál is várja a közönséget.
Utóbbinak a Dísz tér ad helyet. A
belvárosi éttermek pedig többek
között békacombot, gyöngytyúkot,
nyulat, szarvast, fácánt is kínálnak
a rendezvény alatt.

A Szent Rafael Kórház részérõl
dr. med. habil.
Gasztonyi Be-
áta fõigazgató
köszönte meg,
hogy ismét a
kórház a ked-
vezményezett-
je a jótékony-
sági fõzésnek.
A gyermekosz-
tályuk országo-
san elismert,
és regionális
szerepet is el-
lát. A gyermek-
intenzív osz-

tály pedig tulajdonképpen két
részbõl áll, az egyik a koraszülöt-
tekkel foglalkozik, a másik pedig
csecsemõkortól 18 éves korig látja
el a súlyos, válságos állapotban
lévõ betegeket. Igyekeznek a leg-
modernebb eszközökkel dolgozni,
így különösen örülnek minden tá-
mogatásnak, segítségnek – hang-
zott el.

Az ingyenes fesztiválra min-
denkit várnak, és arra buzdítják a
vendégeket, hogy szombaton vá-
sároljanak a jótékonysági fõzés al-
kalmával készült ételekbõl.

TÖBB MINT 80 CSAPAT JELENTKEZETT
HA SZEPTEMBER, AKKOR VADPÖRKÖLT- ÉS BORFESZTIVÁL

Minden eddiginél több fõzõcsapat jelentkezett az idei Vadpör-
költ- és Borfesztivál Zalai Teríték jótékonysági fõzõversenyére. A
zalaegerszegi õszi szezont nyitó fesztiválra szeptember 6-8. kö-
zött kerül sor. A részletekrõl a városházán tartottak sajtótájékoz-
tatót a szervezõk.

A tréningprogram elméleti és
gyakorlati modulokból állt, ame-
lyek mindegyike különbözõ mento-
ri szerepeket vizsgált és fejlesz-
tett. Az oktatóknak/mentoroknak
Fehérné Fehér Piroska tanár, life-
sport coach és viselkedésprofil-ta-
nácsadó tartott tréninget, melynek
során gyakorlatokon keresztül
vizsgálták, elemezték és értékel-
ték a mentorok különbözõ felada-
tait és képességeit, a mentorálási
folyamat során felmerülõ esetle-
ges kihívásokat.

– A Pannon Egyetem Zalaeger-
szegi Egyetemi Központja kiemelt
fontosságot tulajdonít a mentor-
képzésnek, hiszen ez a program a
hallgatók személyes és szakmai
fejlõdésének alapköve. A men-
torálás nem csupán az akadémiai
támogatásról szól, hanem a diá-
kok önbizalmának növelésérõl, jö-
võképük kialakításáról és a mun-
kaerõpiacra való felkészítésükrõl
is gondoskodik.

A mentorképzés révén a hallga-
tók egyéni figyelmet kapnak,
amely segíti õket abban, hogy
könnyebben eligazodjanak az
egyetemi élet kihívásai között, és
megtalálják a saját útjukat. Emel-
lett a mentorok példát mutatnak,
inspirálják a fiatalabb generáció-
kat, és közvetlen kapcsolatot te-
remtenek az ipari partnerekkel,
ami különösen fontos a gyakorlat-
orientált képzések szempontjából.

Fehérné Fehér Piroska el-
mondta továbbá, hogy a mentor-
képzés kulcsszerepet játszik ab-

ban, hogy az egyetem hallgatói ne
csak a diploma megszerzésére
koncentráljanak, hanem valódi

szakmai sikereket érjenek el a jö-
võben is.

A tréningen a szituációs és
prezentációs gyakorlatokon ke-
resztül, a hatékony idõbeosztás-

sal, idõmenedzsmenttel is foglal-
koztak.

A program a Pannon Egyetem
Gazdálkodási Kar Zalaegerszeg
által elnyert, a Kulturális és Inno-
vációs Minisztérium által támoga-
tott „A Pannon Egyetem Zalaeger-
szegi Egyetemi Központ Gazdál-

kodási Kar hallgatóinak tudomá-
nyos diákköri tevékenységre való
felkészítésének támogatása” címû
projekthez (NTP-HHTDK-23-
0058) kapcsolódóan valósult meg.

MENTORKÉPZÉST TARTOTTAK
A ZALAEGERSZEGI EGYETEMI KÖZPONTBAN

Mentorképzésen vettek részt a Pannon Egyetem Gazdálkodási
Kar Zalaegerszeg oktatói, hogy még hatékonyabban tudják segí-
teni a Tudományos Diákköri Konferenciára (TDK) készülõ
mentorált hallgatók felkészülését és fejlõdését.


